
PROTOKÓLNrXXIIIJ2O16 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 28 października 2016 r. 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji 	 12 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia XX11112016 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - Pani Anna 
Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powitała radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Joannę  Anglisz-Myszkę  - Zastępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Ryszarda Miedzika - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Bolesława Helwiga - Zastępcę  Dyrektora ds. technicznych PZD w świdwinie 
- Panią  Barbarę  Felską  - Kierownik GOPS w Swidwinie 
- Pana Rafała Terleckiego - Prezesa Gminnego Zak ładu (3ospodarki Komunalnej w Swidwinie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Zespo łu Szkół  w Bierzwnicy 
- Pana Jakuba Szynkowskiego - Dyrektora Zespo łu Szkół  w Lekowie 
- Panią  Ewę  Kondracką  - Wicedyrektora Zespo łu Szkół  w Lekowie filia w Oparzrne 
- Panią  Dorotę  Adamiak - Kierownik Ref. OPiPF UG świdwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Kierownika Ref. KSiZ UG świdwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. ROSiGK UG Swidwin 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podjęcia prawomocnych uchwa ł . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokół  z sesji 
Nr XXII/2016 z dnia 30.09.2016 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protoko łu. Radni w głosowaniu jawnym przyjęli 
protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 12. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak oznajmiła, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na sesj ę. Następnie zaproponowała, by punkt dotyczący taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę  i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Swidwin na rok 
2016 oraz projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf wycofa ć  z porządku obrad i 
porozmawiać  na ten temat jeszcze raz na posiedzeniu komisji w listopadzie. Wi ąże się  to z tym, 
że stawki będą  inne niż  te, o których rozmawiano na poprzedniej komisji. Radni w g łosowaniu 
jawnym jednogłośnie wycofali z porządku obrad punkt 8 wraz z projektem uchwa ły. Następnie 



Przewodnicząca Rady zaproponowa ła, by punkt „9. Dyskusja" zosta ł  przeniesiony na punkt 5 
porządku obrad. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli zmieniony porządek obrad. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z funkcjonowania o światy na terenie gminy Swidwin za rok szkolny 
2015/2016. 
5. Dyskusja. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Czas dla samorządów. 
S. Sprawozdanie Przewodnicz ących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z prac w okresie 
między sesjami. 
9. Podjęcie uchwał : 

- w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomo ści 
- w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomo ści 
- w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości w Berkanowie 
- w sprawie okre ślenia stawek podatku od nieruchomo ści 
- w sprawie podatku od środków transportowych. 

10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
11.Wolne wnioski. 
12.Zakończenie. 

Ad. 4. SPRAWOZDANIE Z FUNKCJONOWANIA OŚWIATY NA TERENIE GMINY 
ŚWIDWIN ZA ROK SZKOLNY 201512016 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Panią  Dorotę  
Adamiak Kierownik Referatu O światy, Promocji i Pozyskiwania Środków Finansowych 
UG Świdwin 

Pani Dorota Adamiak przedstawi ła informację  na temat funkcjonowania szkó ł  na terenie 
Gminy Świdwin w roku szkolnym 20 15/2016 w formie tabelarycznej (za łącznik nr 1). 

Pan Jakub Szynkowski Dyrektor Zespo łu Szkól w Lekowie powiedział, te na podstawie 
informacji przekazanej przez Pani ą  Kierownik można wysnuć  wniosek, że ubiegły rok był  
rokiem dobrym dla szkó ł. Potwierdzaj ą  to bardzo dobre wyniki egzaminów, ale tak że wyniki 
klasyfikacji i promocji. Dużo świadectw z wyróżnieniem, nagród dla uczniów dużo stypendiów 
za wyniki w nauce i osiągnięcia sportowe. Jest to możliwe dzięki temu że bardzo mocno 
angażowali się  uczniowie w wiele różnorodnych dzia łań, a także mocno angażowali się  
pracownicy szko ły, nauczyciele, pracownicy samorz ądowi, administracji i obsługi. Znalazło to 
wyraz w wielu nagrodach, które otrzymali pracownicy szkó ł  w związku z Dniem Edukacji 
Narodowej. Pani Kierownik wspomnia ła, że jest pewien fundament aktywno ści i źródła, z 
których szkoły korzystaj ą. Poza wymienionymi instytucjami lokalnymi wspomnieć  należy o 
instytucjach takich jak biblioteka gminna, biblioteka miejska, Świdwiński Ośrodek Kultury oraz 
Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Swidwiie, stowarzyszenie „Akord", stowarzyszenie 
„Ayatar", Stowarzyszenie „Promyk", Towarzystwo Inicjatyw Pozytywnych Spo łecznie w 
Lekowie, Polsko-Amerykańska Fundacja Wolno ści, Polska Fundacja Dzieci i M łodzieży, 



Koszalińska Agencja Rozwoju Regionalnego. Bardzo wa żna jest pomoc uzyskiwana od 
rodziców, od środowiska rodzinnego, a tak że od wolontariuszy, którzy dziel ą  się  wiedzą  
umiejętnościami i pasjami. 
Ta niezwykła aktywność  i pomoc, z której szkoły korzystaj ą, daje dzieciom możliwość  
wykazania się  w różny sposób, poszerza ofertę  szkoły i czyni ją  atrakcyjną. Następnie Pan 
Dyrektor podzi ękował  radnym i radom sołeckim, którzy byli wspó łautorami wielu przedsięwzięć  
lokalnych, które wspólnie organizowali. Powiedział , że ubiegły rok był  rokiem poprawy bazy 
szkół  dzięki dobrej współpracy z urzędem gminy i z referatem o światy. W ubiegłym roku 
nastąpiło oddanie i poprawa stanu pomieszcze ń  świetlicowych, a także dodatkowej klasy, na 
wyposażenie których pozyskano pieni ądze z dotacji celowej MEN. W poprzednim roku 
szkolnym udało się  pozyskać  pieniądze na doposażenie funkcjonowania bazy szko ły zaczynaj ąc 
od gabinetów pomocy przedmedycznej, na wyposa żenie stołówek szkolnych i doposażenie 
biblioteki w Oparznie. Pan Dyrektor podziękował  wszystkim, którzy zaangażowali się  w 
działalność  szkoły, którzy ją  wspierali i sprawiali, że dzieci mogły osiągać  sukcesy. Na 
zakończenie Dyrektor pogratulowa ł  nauczycielom, pedagogom i wychowawcom. 

Ad. S. DYSKUSJA 

Brak pytań  i głosów w dyskusji. 

Ad. 6. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Przewodnicząca Rady Pani Anna O łejniczak poinformowała, że w dniu wczorajszym 
mieszkaniec Przybys ławia zgłosił  problem z dostępem do wody, chodzi o tę  część  Przybysławia 
przy drodze do Lekowa, gdzie powysycha ły studnie. To jest taka sama sytuacja, jak w innych 
miejscowościach w świdwinku, czy Osowie. Zapyta ła, jak można rozwiązać  tę  sytuację  i czy w 
związku z pytaniem radnych z wrze śniowej komisji Wójt poczyni ł  jakieś  kroki w tym kierunku, 
żeby sprawdzić, czy gmina mogłaby dofinansować  ewentualnie pogłębianie studni, które 
mieszkańcom powysychały. Jeżeli nie stać  gminy na drogie projekty pociągnięcia wodociągów, 
to czy można w inny sposób pomóc mieszkańcom. 

Następnie Przewodnicząca Rady zapytała, na jakim etapie są  prace przygotowuj ące rejestr 
umów, o który wielokrotnie ju ż  pytała. 

Kolejne pytanie dotyczy ło działki, którą  gmina ma przej ąć  od mieszkańców w Kluczkowie. 
Przewodnicząca zapytała, czy są  jakieś  informacje odno śnie mieszkanki, której nie mo żna 
znaleźć  by podpisała akt notarialny. 

Przewodnicząca Rady powiedzia ła, że na ostatniej sesji na pro śbę  o wyrównanie drogi w 
Swidwinku w stronę  ciepłowni Wójt odpowiedział, że jest po rozmowach z Pani ą  Skarbnik i że 
znajdą  się  na to pieniądze. Zadała pytanie, kiedy to zostanie zrobione? 

Przewodnicząca Rady chciałaby wiedzieć, jaki jest stan prac nad zapewnieniem o świetlenia w 
tych miejscach, które zgłaszali sołtysi i radni. Chodzi o teren Kluczkowa, Swidwinka oraz 
innych miejscowości w gminie. 

Przewodnicząca Rady na prośbę  radnej Iwony Piotrowicz zapyta ła, na jakim etapie s ą  prace w 
sprawie wykonania oczyszczalni ścieków i kanalizacji w Bystrzynie. 

Następnie poprosiła Wójta o uzasadnienie decyzji o nie przed łożeniu radnym projektu uchwały 
w sprawie sprzedaży działek budowlanych w Kluczkowie. Dodała, że z obrad ostatniej sesji 
radni wycofali tę  uchwałę  wobec wątpliwości całej Rady, co do sprzedaży działek z udziałem w 
drodze. Przypomniała, że radni wyrazili już  zgodę  na przej ęcie drogi w Krosinie i Smardzku, a w 



dzisiejszym porządku obrad jest uchwała w sprawie przej ęcia drogi w Świdwinku. Stwierdziła, 
że wie o dosyć  dużych nakładach finansowych, jakie ponios ła gmina na wydzielenie tych dzia łek 
budowlanych oraz na doprowadzenie wodoci ągu. Poprosiła Wita o podanie powodu wycofania 
się  ze sprzedaży działek. 

Ad. 7. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Andrzej Żubert, Sołtys sołectwa Świdwinek powiedział, że popiera słowa 
Przewodniczącej dotyczące studni. Stwierdzi ł, te sami sobie pomagaj ą  po sąsiedzku w 
pogłębianiu studni. Jednak wody i tak brakuje szczególnie tym rolnikom, którzy posiadaj ą  trzodę  
i bydło. 
Następna sprawa, która poruszy ł  sołtys dotyczyła słupów energetycznych. Powiedzia ł, że w jego 
gospodarstwie na polu stoi 11 pojedynczych s łupów, 5 podwójnych, w tym transformator przy 
samym domu. Stwierdzi ł, że mógłby w tym miejscu postawić  sobie garaż, jednak nie takiej 
możliwości. Powiedział , że tę  sprawę  należy poruszyć, bo na przykład za ustawienie wiatraków 
na polu ludzie biorą  pieniądze. 
Kolejna sprawa, o której poinformowa ł  sołtys dotyczyła pojemników na śmieci. Powiedział, że 
Powiatowy Zarząd Dróg za śmietniki ustawione w pasie drogowym żąda opłaty, dlatego musi 
utwardzić  grunt, żeby kosze stały na jego polu. Zapytał  dlaczego tak jest i komu te kosze 
przeszkadzały? Stwierdził, że lepiej byłoby zająć  się  naprawą  powiatowej drogi na Swidwinek o 
długości 1200 m. Dodał , że w tym roku droga była poprawiana, ale te naprawy wystarczaj ą  na 
miesiąc czy półtora. Dopowiedział , że jak ktoś  zadzwoni na policję, zgłosi szkodę  to zarząd dróg 
będzie musiał  płacić . Sołtys powiedział, te według niego wystarczyłoby położyć  płyty jomb, 
zrobić  dwa zajazdy do mijania si ę , a to nie jest taki duży koszt. 

Pan Adam Kępa, Sołtys sołectwa Kluczkowo zapytał  Kierownika Powiatowego Zarz ądu Dróg, 
czy będą  podcinane gałęzie poniżej konara na drodze Kluczkowo-Swidwin, ewentualnie w ca łej 
gminie, ponieważ  gdy jedzie się  wyższym pojazdem to można urwać  lusterko. 
Następnie zapytał  Pani Kierownik GOPS na jakim etapie jest sprawa mieszkańca Kluczkowa, 
który mieszka w spalonym rok temu mieszkaniu w strasznych warunkach, bez światła które straż  
pożarna odcięła podczas pożaru. Sołtys zapytał  na jakiej podstawie stra ż  pożarna odcina 
definitywnie światło przy słupie podczas pożaru. Stwierdził, że oni powinni go wyłączyć, a 
jeżeli odcięli, to powinni podłączyć . Dodał, że nikt kompletnie się  nie interesuje, czy zosta ł  
znaleziony spadkobierca lokalu czy nie. 
Następną  sprawą, którą  poruszył  sołtys Kluczkowa była sprawa wybudowanej trzy lata temu 
oczyszczalni przy świetlicy, która jest niesprawna i w tym roku ju ż  sześć  razy było wywożone z 
niej szambo. Zapyta ł, dlaczego firma zrobi ła tak tą  oczyszczalni ę, że nie ma ona odpływu. 
Stwierdził, że to jest źle wykonana praca, a koszty tego ponosi gmina, bo spó łka wywozi ścieki, 
a gmina za to płaci. 

Pani Barbara Kolasińska, Sołtys sołectwa Cieszeniewo zapytała kierownika PZD o bariery 
mostowe, o które w 2015 r. kierowa ła zapytanie, czy zostaną  zdemontowane, czy zastąpione 
nowymi barierami energoch łonnymi. W czerwcu 2015 r. otrzyma ła informacj ę , że prace zostaną  
wykonane przez firm ę  realizującą  budowę  siłowni wiatrowych, a w takim przypadku gdyby 
budowa siłowni wiatrowych nie została rozpoczęta do końca bieżącego roku, to zarząd dróg 
dokona wymiany przedmiotowych barier na pocz ątku 2016 r. We wrze śniu 2016 r. Pani Sołtys 
wysłała pismo do Wita, z zapytaniem, co si ę  dzieje z barierami mostowymi, gdzie PZD mial 
umieścić  znaki odblaskowe, ponieważ  bariery są  niewidoczne, są  na zakręcie, mają  popękane 
słupy i wystające pręty. Dodała, że te bariery mostowe nie były remontowane od ponad 20 lat. 

Pan Tadeusz Wilk, Sołtys sołectwa Bełtno poinformował , że ma problem z panią  wykonującą  
prace społecznie użyteczne, która ma pracować  20 godzin w Bełtnie i 20 godzin w Klępczewie. 
We wrze śniu po kilku interwencjach odpracowa ła 20 godzin, a w październiku ma 
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odpracowanych tylko 6 godzin. Pani ta twierdzi ła, że sołtys z Klępczewa nie puszcza jej do 
Bełtna z powodu wielu obowi ązków, jednak po rozmowie z Panią  Bożeną  Wieczorek okaza ło się  
to nieprawdą. Sołtys poprosił  by wpłynąć  na tę  panią, bo wtedy kiedy jest najbardziej potrzebna 
to jej nie ma. 
Następnie Sołtys poinformował, że została zakończona budowa chodnika w Be łtnie, gdzie 
ułożono ok. 160 m. Sołtys podziękował  wszystkim, którzy przyczynili si ę  do sprawnego 
ułożenia chodnika, a szczególnie podzi ękowania przekazał  Powiatowemu Zarządowi Dróg, za 
pomoc w zrównaniu karbów po kasztanowcach i dostarczeniu piasku. 

Pan Andrzej Żubert, So łtys Świdwinka powiedział , że należałoby wysłać  strażnika gminy lub 
kierownik referatu rolnego do mieszka ńców zamieszkuj ących lokal w Świdwinku, którzy 
mieszkają  w strasznych warunkach. Stwierdzi ł, że także pomoc społeczna powinna 
zainteresować  się  sytuacj ą  tej rodziny. Dodał, że na następnej sesji będzie chciał  odpowiedź, czy 
ktoś  tam był . 

PRZERWA 10.55-11.10 

Ad. 8. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie g łosu Przewodnicz ącą  Komisji Oświaty. 

Pan Piotr Sieradzki - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych poinformował, że w dniu 19.10.2016 r. w Zespole Szkół  w Bierzwnicy odbyło się  
posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych. Tematem posiedzenia 
było sprawozdanie z funkcjonowania o światy na terenie Gminy Swidwin za rok 2015/2016. 
Sprawozdanie przygotowała Pani Dorota Adamiak - Kierownik Referatu O światy w Urzędzie 
Gminy. 

Pani Anna Olejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowa ła, że w październiku 
odbyło się  jedno posiedzenie Komisji Rolnictwa, Le śnictwa,, Ochrony Srodowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa na którym omawiana by ła działalność  izb rolniczych 
oraz działalność  gminnej spółki wodnej. Ponadto Rada obradowa ła na wspólnym posiedzeniu 
komisji, na którym omawiano po raz kolejny mo żliwość  udostępnienia nieruchomo ści gminnej 
dla powiatu świdwińskiego w celu utworzenia centrum aktywno ści biznesowej, omawiane były 
stawki dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  i odprowadzania ścieków (ten punkt został  
wycofany z dzisiejszych obrad) oraz omówione zosta ły projekty uchwał  na dzisiejszą  sesję . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawił  informacj ę  z działalności w okresie między sesjami: 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Promocji i Pozyskiwania Funduszy w 
bieżącym okresie: 

- wprowadzono dane do Systemu Informacji O światowej dotyczące zatrudnienia 
nauczycieli oraz liczby uczniów i dzieci w gminnych Zespo łach Szkół  według stanu na 
dzień  30 września 2016 r.; 

- sporządzono informację  dotyczącą  „Wyprawki szkolnej 2016", która obejmuje uczniów 
niepełnosprawnych z klasy VI szkoły podstawowej i III szko ły gimnazjalnej; 

- w dniu 13.10.2016 r. zorganizowano na Zamku świdwińskim uroczyste obchody Dnia 
Edukacji Narodowej; przygotowano akademi ę  dla pracowników o światy: nauczycieli, 
pracowników administracji i obs ługi, emerytowanych nauczycieli, przedstawicieli 
samorządu oraz zaproszonych go ści; 



- Kierownik Referatu O światy, Promocji i Pozyskiwania Funduszy Dorota Adamiak wzi ęła 
udział  w Konferencji w Kuratorium O światy w Szczecinie dotyczącej sprawdzianów po 
klasie VI szkoły podstawowej i egzaminów gimnazjalnych oraz w szkoleniu w 
Koszalinie dotyczącym nowych przepisów prawa o światowego; 

- trwa przygotowanie kompleksowej dokumentacji aplikacyjnej dotycz ącej zadania 
„Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Swidwinek"; Gmina Swidwin planuje 
złożyć  wniosek w zakresie „Gospodarki wodno- ściekowej" w ramach poddziałania 
„Wsparcie inwestycji zwi ązanych z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudow ą  wszystkich 
rodzajów małej infrastruktury, w tym inwestycji w energi ę  odnawialną  i w oszczędzanie 
energii", objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. Nabór 
wniosków trwa do 4 listopada br. Całkowita zakładana wartość  projektu to ok. 114.930 
zł, w tym oczekiwane dofmansowanie to 63,63% tej kwoty. 

- trwa przygotowanie kompleksowej dokumentacji aplikacyjnej dotycz ącej zadania 
„Termomodernizacja obiektu u żyteczności publicznej w Oparznie, gm. Swidwin". Gmina 
Swidwin planuje złożyć  wniosek w ramach dzia łania 2.5 Modernizacja energetyczna 
obiektów użyteczności publicznej RPO WZ. Nabór wniosków trwa do 30 listopada br. 
Całkowita zakładana wartość  projektu to ok. 1.200.000 z ł, w tym oczekiwane 
dofinansowanie to 85% tej kwoty. 

- trwa przygotowanie kompleksowej dokumentacji aplikacyjnej dotycz ącej zadania 
„Budowa kanalizacji w miejscowo ści Bystrzyna wraz z oczyszczalni ą  ścieków i 
przepompowniami". Gmina Swidwin planuje z łożyć  wniosek w ramach działania 3.6 
Wsparcie rozwoju systemów oczyszczania ścieków RPO WZ. Nabór wniosków b ędzie 
trwał  zgodnie z harmonogramem od 30 listopada do 30 grudnia br. Ca łkowita zakładana 
wartość  projektu to ok. 900.000 zł, w tym oczekiwane dofinansowanie to 85% tej kwoty. 

- trwa przygotowanie kompleksowej dokumentacji aplikacyjnej pn. „Wsparcie edukacyjne 
uczniów szkół  podstawowych i gimnazjalnych z terenu gminy Świdwin", która zostanie 
złożona w ramach podpisanego w dniu 6 czerwca br. Kontraktu Samorządowego „Strefa 
Centralna" pomiędzy Województwem Zachodniopomorsldm a powiatami i gminami w 
nim uczestniczącymi, w tym z gminą  Świdwin. Gmina Świdwin złożyła w Kontrakcie 
uproszczony wniosek o warto ści 316.000 zł  brutto. 

- Fundacja Nauka dla Środowiska wraz z partnerami otrzyma ła dofinansowanie na 
realizacj ę  projektu: „Rewitalizacja na terenie gmin województwa zachodniopomorskiego 
znajdujących się  w Specjalnej Strefie W łączenia", który realizowany będzie w ramach 
RPO WZ 2014-2020, O ś priorytetowa VII Włączenie społeczne, Działanie 7.1. 
Projektem zostanie obj ęta m.in. gmina Swidwin. Realizacja projektu zaplanowana zosta ła 
od 01.10.2016 r. Działania projektowe zwi ązane są  z zaangażowaniem społeczności z 
obszarów rewitalizowanych w proces przygotowania oraz wypracowania kierunków 
rozwoju danego obszaru gminy, w tym tak że Lokalnego Programu Rewitalizacji. 
Spotkanie z przedstawicielami Fundacji odb ędzie się  07.11.2016 r., na którym zostaną  
omówione szczegó ły. 

- trwają  prace nad folderem Gminy Świdwin; opracowano już  szatę  graficzną  folderu oraz 
przygotowano tekst; 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony środowiska i Gosp. Komunalnej w 
bieźęcym okresie: 

- wydano 18 zezwoleń  na usunięcie drzew; 
- wydano 11 zaświadczeń  z planu zagospodarowania przestrzennego; 
- wydano 7 za świadczeń  o powierzchni gospodarstwa dla rolników; 
- wydano 2 decyzje zatwierdzaj ące podział  nieruchomości oraz wydano 1 postanowienie 

opiniujące podział  nieruchomości; 
- nadano 4 numery porządkowe dla budynków w miejscowo ściach Cieszeniewo, Krosino, 

Bierzwnica i Lekowo; 
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- od wczorajszego dnia Gmina wyp łaca dla rolników podatek akcyzowy za zakup oleju 
napędowego; 

- 10 listopada odbędą  się  trzy przetargi na sprzeda ż  lokali gminnych tj.: w Klępczewie w 
budynku starej szkoły, w Lekowie w budynku GOK-u i lokal w Goli Górnej; 

- podpisano umowę  na okres lO-ciu lat na dzier żawę  części działki w Berkanowie, na 
której umiejscowiona jest stacja telefonii komórkowej; 

- gmina wszczęła procedurę  w sprawie nowych stawek czynszu za najem lokali 
mieszkalnych pozostaj ących w zasobie gminy; obecna stawka wynosi 0,85 zł/m2; 

proponowana stawka będzie wynosić  1,80 zł!m2  i będzie obowiązywała od 01.03.2017 r. 
- zlecono wykonanie operatów szacunkowych na okre ślenie wartości nieruchomo ści w 

związku z przej ęciem od ANR: budynku przy ul. Cmentarnej oraz dwóch dzia łek 
sąsiednich, dróg wewnętrznych w Smardzku i Krosinie; 

- w listopadzie gmina podpisze dwa akty notarialne na sprzeda ż  lokali gminnych dla 
najemców tj.: w Klępczewie w budynku starej szko ły oraz w Krosinie w budynku nr 14; 

- Gmina Świdwin otrzymała dotacj ę  z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Koszalinie w kwocie 14.192,93 z ł  za wykonanie zadania pn. 
„Usuwanie wyrobów zawieraj ących azbest z terenu gminy Swidwin - etap IV; 

- wyłapano 2 bezdomne psy w Be łtnie i Bierzwnicy; zwierz ęta trafi ły do schroniska w 
Kołobrzegu; 

- wydano postanowienie o braku konieczno ści przeprowadzenia oceny oddzia ływania na 
środowisko dla przedsięwzięcia polegaj ącego na wydobywaniu kopaliny ze z łoża 
kruszywa naturalnego „Gola Dolna" na dzia łkach nr 9, 11 i 12 obręb Gola Dolna; 

- złożono 5 nowych deklaracji o wysoko ści opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi; 

Zadania realizowane przez Referat Kultury, Sportu i Zdrowia w bieżącym okresie: 
- dowóz pensjonariuszy do Srodowiskowego Domu Samopomocy w Kl ępczewie, do 

Zespołu Placówek Specjalnych w S ławoborzu oraz Szkoły Specjalnej w Świdwinie; Wójt 
dodał, że były przestoje z dowozem w związku z awarią  samochodu Opel Viyara, który 
posiada bardzo wysoki przebieg kilometrów; wnioskowano do PFRON o zakup nowego 
samochodu, jednak nie otrzymano wsparcia; konieczny jest zakup nowego samochodu w 
2017r. 

- bieżąca obsługa Gminnej Hali Sportowej w Lekowie; 
- bieżąca obsługa świetlic gminnych (drobne naprawy, zaopatrzenie świetlic w opał, środki 

czystości); 
- wydano 2 decyzje o zwrot kosztów kszta łcenia młodocianego pracownika; 
- przygotowanie sprawozdania na dofinansowanie pracodawcom kosztów kszta łcenia 

pracowników młodocianych za okres 01.09-30.09.2016 r. oraz weryfikacja kosztów 
potrzebnych do końca 2016 roku; 

- wspierał  bieżące zakupy w ramach funduszu so łeckich (wyposażenie świetlic), 
zagospodarowanie terenów wokó ł  świetlic; 

- podpisano jedną  umowę  na wynajem świetlicy; 
- przygotowanie wniosku do Starostwa na dofinansowanie imprez planowanych do 

zorganizowania na terenie gminy Swidwin w 2017 r. 
- trwaj ą  prace przygotowawcze do inwestycji budowy boiska wielofunkcyjnego w 

Bierzwnicy (zlecono przygotowanie koncepcji, wizyty porównawcze na boiskach w celu 
wybrania odpowiedniej nawierzchni); 

- przygotowanie wniosku do Urz ędu Marszałkowskiego w Szczecinie o dofinansowanie ze 
środków Województwa Zachodniopomorskiego ,  inwestycji sportowej pn. „Budowa 
wielofunkcyjnego boiska sportowego w Bierzwnicy, gmina Świdwin". Umieszczenie 
w/w zadania w Programie Rozwoju Bazy Sportowej Województwa 
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Zachodniopomorskiego umożliwi otrzymanie dofinansowania ze środków z Ministerstwa 
Sportu; 

Zadania realizowane z zakresu budownictwa i zamówie ń  publicznych w bieżącym okresie: 

- zakończono prace przy budowie chodnika w Be łtnie - utwardzono plac przed punktem 
odbioru dzieci przez autobus szkolny, wybudowano 160 m chodnika w stron ę  Lekowa; 

- wykonane zosta ło utwardzenie z poibruku przy drodze powiatowej w Kartiewie na 
przeciwko przystanku autobusowego dla oczekuj ących na autobus; 

- przystąpiono do remontu chodnika w Cieszeniewie od świetlicy wiejskiej w stronę  
cmentarza; planowana do remontu d ługość  chodnika 120 m oraz wjazd na cmentarz; 
planowany remont chodników w Smardzku przeniesiony b ędzie na następny rok; 

- Energa Oświetlenie zamontowała lampy na terenie Gminy; zamontowano 3 nowe lampy 
w Cieszeniewie, 2 w Oparznie, I w Krosinie, 1 w S ławie; 
Wójt odniósł  się  do interpelacji Przewodniczącej Rady i wyjaśnił, że w tym roku 
dokładane są  tylko lampy na istniejących słupach, natomiast na przyszły rok planowane 
jest dołożenie lamp tam, gdzie potrzebna jest inwestycja tzn. tam gdzie nale ży zrobić  
projekt na postawienie lampy. Wójt doda ł, te przy zakładaniu lamp wykonawcy pope łnili 
błąd w Cieszeniewie (lampa skierowana w stron ę  boiska a nie drogi) i w Krosinie, który 
zostanie w najbliższym czasie naprawiony. Wójt poinformowa ł, że zamontowane nowe 
lampy wraz ze skrzynkami licznikowymi w Bystrzynce, Suwnie i K łośnikach jeszcze nie 
świecą, ponieważ  Energa Operator ma za łożyć  w tych szafkach liczniki energii 
elektrycznej, natomiast nie wiadomo kiedy to nast ąpi. 

- ustawiony został  przez Powiatowy Zarz ąd Dróg znak pionowy D-15 (przystanek 
autobusowy) w miejscowości Bystrzynka w pobliżu budynku nr 7; Powiatowy Zarz ąd 
Dróg wyraził  zgodę  na ustawienie naprzeciwko działki nr 102/8 wiaty przystankowej, 
pod warunkiem ze wiata stanie poza pasem drogowym (czyli oko ło 5 metrów od 
krawędzi asfaltu - w tym miejscu przebiega rów - gdzie ró żnica wysokości wynosi około 
2m). Wykonanie przystanku wymaga nawiezienia dużej ilości ziemi lub wykonanie wiaty 
przystankowej na platformie z barierkami. W celu oszacowania kosztu prac zosta ło 
zlecone geodecie wykonanie pomiarów wysoko ściowych miejsca, gdzie planowana jest 
lokalizacja przystanku). 

Ad. 9. PODJĘCIE UCHWAŁ  

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Pani ą  Halinę  
Czaj kowską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

- Uchwała Nr XXIII!12112016 w sprawie wyra żenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości (uchwalę  podjęto jednogłośnie) 

- Uchwała Nr XXIH/122/2016 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości (uchwalę  podjęto jednogłośnie) 

- Uchwała XX1111123/2016 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości w Berkanowie (uchwałę  podjęto jednoglośnie) 

Pan Lech Lipka So łtys sołectwa Berkanowo zapytał, czy w uchwale chodzi o całą  działkę  ze 
świetlicą, czy tylko o działkę, na której ma być  wieża? Następnie Sołtys zawnioskował, aby 
pieniądze z dzierżawy przeznaczyć  na cele wioskowe. 
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Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Skarbnik Gminy Panią  Renatę  
Kamińską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

- Uchwała Nr XX1111124/2016 w sprawie okre ślenia stawek podatku od nieruchomo ści 
(uchwalę  podjęto jednoglo śnie) 

- Uchwała Nr XXIIL"125/2016 w sprawie podatku od środków transportowych 
(uchwalę  podjęto jednogłośnie) 

Ad. 10. ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA I INTERPELACJE 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na interpelacj ę  Przewodniczącej Rady Pani 
Anny Olejniczak dotyczącą  braku wody w Przybys ławiu stwierdził, że to jest problem, który 
dotyka wielu mieszkańców gminy, także Osowa i Swidwirika. Niestety nie ma mo żliwości 
dofinansowania budowy studni, a gmina mo że wykonywać  obowiązek dostarczenia wody 
poprzez wskazanie hydrantu, z którego mieszka ńcy mogą  pobierać  wodę. Obecnie nie stać  
gminy na budowę  sieci wodociągowej po wszystkich przysió łkach. 

Odpowiadając na zapytanie Przewodniczącej Rady Pani Anny Olejniczak dotyczące rejestru 
umów Wójt powiedział, że rejestr funkcjonuje, jest prowadzony przez sekretariat urz ędu i 
dostępny na stronie internetowej BlP. 

Odnośnie interpelacji dotyczącej przej ęcia działki w Kluczkowie Wójt odpowiedział , że sprawa 
cały czas powraca, ponieważ  z uwagi na nieuchwytność  jednego z właścicieli mieszkań  nie 
można podpisać  aktu notarialnego. W związku z tym została uruchomiona procedura s ądowa, 
gmina czeka na okre ślenie terminu przez s ąd, kiedy zostanie upoważniona osoba, która w 
zastępstwie za właściciela będzie mogła podpisać  akt notarialny. 

Odnosząc się  do interpelacji dotyczącej wyrównania drogi w stronę  ciepłowni Wójt powiedział , 
że w ubiegłym tygodniu był  skierowany tam transport tłucznia, gruzu. Natomiast pan, który 
mieszka na końcu ulicy nie wyrazi ł  zgody na ten surowiec, poniewa ż  zakwestionował  jego 
jakość . Z informacji przekazanej przez osob ę, która ten gruz zawoziła wiadomo, że znaleziono w 
nim parę  drutów. Wójt powiedział , że ten mieszkaniec miał  prawo zakwestionować, ponieważ  
posiada ciężki sprzęt i bał  się  o uszkodzenie opon. Wójt doda ł, że w przyszłym tygodniu jeszcze 
raz pojedzie transport z gruzem wzi ętym z innego źródła. 

Odpowiadaj ąc na interpelacj ę  dotyczącą  oświetlenia w gminie Wójt powiedzia ł, że odpowiedział  
na nią  podczas prezentowania sprawozdania z prac w okresie mi ędzysesyjnym. Dodał , że w 
Kluczkowie będzie doprojektowanie lamp, które jest planowane na przysz ły rok. 

Ustosunkowuj ąc się  do interpelacji na temat oczyszczalni ścieków w Bystrzynie Wójt 
powiedział , że także udzielił  informacji podczas przedstawiania sprawozdania z prac w okresie 
między sesjami. 
Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na zapytanie dotyczące wycofania uchwa ły o 
sprzedaży działek w Kluczkowie stwierdzi ł, że proponowana przez niego uchwa ła, którą  składał  
na poprzedniej sesji nie zyska ła akceptacji radnych i została oddalona. Przez okres 
międzysesyjny Wójt nie znalaz ł  dodatkowego uzasadnienia, czym móg łby radnych przekonać  do 
tej formy uchwały, która została zaprezentowana. W zwi ązku z brakiem akceptacji Rady to siłą  
rzeczy uchwa ła musiała zostać  odłożona ad acta. Natomiast gminy nie stać  na wprowadzenie 
uchwały w formie proponowanej przez Przewodnicz ącą  Rady. Wójt dodał, że może pojawią  się  
w niedługim czasie dodatkowe argumenty, którymi b ędzie można przekonać  siebie nawzajem. 



Odpowiadając na pytanie Pana Andrzeja Żuberta Sołtysa sołectwa Świdwinek odnośnie 
braku wody Wójt powiedział , że w gminie jest wiele takich miejsc. Dodał , że jeżeli jest pilna 
potrzeba to GZGK posiada beczk ę  i w ten sposób może wesprzeć  mieszkańców. Co do słupów 
energetycznych Wójt powiedzia ł, że znajdują  się  one na prywatnej ziemi so łtysa i gmina nie 
może w jego imieniu działać . Wójt stwierdzi ł, że może skontaktować  sołtysa z radcą  prawnym 
urzędu, natomiast nie może w jego imieniu niczego robić, bo nie ma umocowań  prawnych. 
Odnośnie koszy na śmieci Wójt powiedział , że zarząd powiatu wystosował  pismo, że są  to 
obiekty znajduj ące się  w pasie drogowym, natomiast ka żdy właściciel gruntu ma prawo pobiera ć  
pożytek ze swojego gruntu. Tym prawdopodobnie kierowa ł  się  Powiatowy Zarząd Dróg i Zarząd 
Powiatu, że kosze stoj ą  na ich terenie i z tego tytu łu chcą  pobierać  pożytki. Gmina szuka innych 
rozwiązań, ale większość  koszy została już  przesunięta na tereny, które nie b ędą  podlegały 
opłatom. 

Odpowiadając na pytanie Pana Adama Kępy sołtysa sołectwa Kluczkowo odnośnie 
mieszkańca zamieszkującego w spalonym domu Wójt powiedzia ł , że według wiedzy jaką  
posiada, to tam są  współwłaściciele tego domu i sprawa jest w sądzie od czerwca br. o prawne 
posiadanie tego lokalu. Prawowici w łaściciele nie żyją, są  spadkobiercy i po pożarze tocz ą  się  
sprawy w sądzie. Pan, który tam zamieszkuje, mieszka tam nielegalnie. Gmina zaproponowa ła 
temu panu pobyt w domu pomocy, czy noclegowni, ale on odmówił . Spadkobiercy domagali się , 
by ten pan opuścił  budynek. To jest sprawa dla policji, to nie gmina ma pilnowa ć  budynku, żeby 
tam nikt nie wchodzi ł, bo to jest własność  prywatna. 

Pan Adam Kępa powiedział, że do tej pory nikt nie raczy ł  tego pana stamtąd wysiedlić, bo me 
ma podstawy prawnej. Doda ł, że gmina powinna podłączyć  mu światło. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział, że gmina nie może dysponować  nie własnym 
budynkiem, poniewa ż  są  właściciele tej nieruchomo ści. Dodał , że możliwe, iż  do tej pory nie 
ustalono kto ma większość  udziałów, natomiast spadkobiercy są  i to oni oddali sprawę  do sądu. 
Natomiast co do spraw dotycz ących pani wykonującej prace społecznie użyteczne oraz rodziny 
ze Swidwinka, Wójt poprosi ł  o wypowiedź  Panią  Kierownik GOPS. 

Pani Barbara Felska poinformowała, Że ustawa o pomocy spo łecznej zakazuje podawania do 
wiadomości publicznej nazwisk osób korzystających z pomocy. Dodała, że jeśli otrzyma 
polecenie służbowe, Że ma radnym przedstawić  sytuacj ę  mieszkańców gminy to wtedy to zrobi, 
natomiast na dzień  dzisiejszy odmawia. 

Pan Boles ław Helwig powiedział , że jeżeli chodzi o zapytanie So łtysa Pana Adama Kępy 
odnośnie przycinania gałęzi to pracownicy PZD rozpocz ęli przycinanie krzaków, będą  robione 
prześwietlenia, bo to jest sezon na to. 
Odnośnie zapytania So łtys Pani Barbary Kolasiiskiej dotyczącego barier mostowych trudno 
się  wypowiedzieć , bo sprawa me jest zakończona. Przepust tamten wymaga pewnych środków, 
nakładów i nie potrafi powiedzieć, jakie to będzie rozwiązanie. Poinformowa ł, że odpowiedź  
Pani sołtys otrzyma na piśmie. 
Odpowiadając na zapytanie so łtysa Pana Andrzeja Żuberta odnośnie koszy na śmieci 
stwierdził , że jest sporo niekorzystnych uwag pod adresem PZD dlatego, że odważyli się  zrobić  
porządek z koszami. Na pytanie so łtysa „komu to przeszkadza" odpowiedzia ł, że zgłaszane były 
uwagi kierowców, że kosze są  wysypywane w nocy na środek jezdni, poza tym obok koszy 
znajdujących się  przy krawędzi jezdni w Przybysławiu były poustawiane przez ok. 2 miesi ące 
śmieci wielkogabarytowe i dopiero po interwencji w urz ędzie gminy zosta ły zabrane. Często też  
PZD był  wzywany przez Policj ę  do usunięcia koszy z jezdni. Dlatego zapad ła taka decyzja, bo 
PZD jako zarządca drogi musi przestrzegać  prawa, a jednym z warunków utrzymania pasa 
drogowego jest to, iż  urządzenia nie związane z drogą  nie powinny się  tam znajdować . 
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Odnosząc się  do tematu drogi w Świdwinku powiedział , że nie jest ona uj ęta w planie 
remontowym do 2020 r. Na terenie powiatu prowadzonych jest par ę  dużych inwestycji i one by ły 
ważniejsze pod kątem bezpieczeństwa, dlatego środki tam zostały skierowane. 

Pan Andrzej Żubert, Sołtys świdwinka powiedział, że nie dopowiedział  jednej rzeczy, że 
gdyby ta droga do Swidwinka by ła dobra, to autobus nie musia łby jeździć  na osiedle przez 
Swidwin. 

Pan Bolesław Hełwig zaproponował , żeby Rada po sesji wystąpiła z pismem do PZD i będzie 
wtedy jakaś  odpowiedź . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki uzupełnił  wypowiedź, ponieważ  nie odpowiedzia ł  sołtysowi 
Panu Adamowi Kępie odnośnie oczyszczalni ścieków. Wójt powiedzia ł , że inwestycja ta 
realizowana była w 2011 r., a gwarancja zakończyła się  w październiku 2014 r. Stwierdzi ł , że 
trzeba zaj ąć  się  sprawą  by problem rozwiązać, natomiast na dzień  dzisiejszy nie potrafi 
odpowiedzieć  co można zrobić . 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, aby Wójt zapoznał  się  z zapisem ustawy o samorządzie 
gminnym, która mówi, że „do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał  
w sprawach maj ątkowych gminy przekraczaj ących zakres zwyk łego zarządu dotyczących 
określania zasad nabywania, zbywania i obci ążania nieruchomo ści gruntowych". Pan radny 
powiedział, że te słowa dotyczą  uchwały, której Wójt nie przedstawi ł . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poprosił  Pana Krzysztofa Kaszub ę  o sprecyzowanie, o co 
chodzi. 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, że to rada okre śla na jakich zasadach zbywa maj ątek 
gminy. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że było zapytanie, dlaczego ta uchwa ła nie 
została przedłożona radnym. Wójt wyjaśnił , że jej nie ma, ponieważ  nie znajduje on 
uzasadnienia ekonomicznego dla proponowanej zmiany w tej uchwale. Natomiast ta, któr ą  
proponował  Wójt nie znalazła akceptacji radnych, w związku z tym jej nie ma. 

Pan Krzysztof Kaszuba ponownie podkreślił , że to rada gminy uchwa ła zasady sprzedaży, a nie 
Pan Wójt. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że nikt radnym tej wyłącznej właściwości nie 
odbiera. Radni maj ą  pełne prawo i podejmuj ą  decyzje. Natomiast Wójt te ż  ma prawo danej 
uchwały nie dawać  pod obrady rady gminy, jeżeli nie ma ona uzasadnienia ekonomicznego. 
Wójt stwierdzi ł, że sam nie podejmie kroków dotyczących sprzedaży działek, bez zgody Rady. 
W związku z powyższym wycofał  się  z pomysłu i uchwała do Rady nie trafi, poniewa ż  też  ma 
takie prawo. 

Pan Lech Lipka, So łtys Sołectwa Berkanowo zasygnalizował , że nie jest źle, tylko jest bardzo 
źle. Rolnicy i mieszkańcy wiosek zostali sami sobie, nie mog ą  liczyć  na pomoc władz, a to jest 
bardzo przykre. Za przyk ład podał  5 rolników, którzy posiadali łąki od 1945 r., a obok drogę  
dojazdową. Obecnie ANR sprzedała pobliskie pole jednemu z rolników łącznie z tą  drogą . 
Nikogo nie obchodzi ło, jak pozostali rolnicy będą  jeździć  na swoje pola. 
Inna sprawa, gdzie rolnik chce zalesi ć  1,5 ha, bo ma działkę  przy lesie. Otrzymuje odpowied ź  od 
gminy, że limit został  wyczerpany. Natomiast parę  lat temu „rolnik z Marszałkowskiej" otrzymał  
zezwolenie na zalesienie 100 ha, bez wzgl ędu na klasę  ziemi. 
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Następna sprawa dotyczy przewo źników. Starostwo dało zezwolenie 5 przewoźnikom, jest 15 
autobusów. Jest to z łe rozwiązanie, bo jeden drugiemu zajeżdża i zabiera ludzi, więc jeden z 
przewoźników postanowił  zlikwidować  6 kursów dziennie. Na pytanie, jak ludzie maj ą  dojechać  
ze Swidwina do Berkanowa, nikogo to nie interesuje. Stwierdzi ł , że należy nad tym pomyśleć . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odniosła się  do wypowiedzi Wójta, który 
powiedział, że nie znalazł  argumentów, by przekonać  radnych do sprzedaży działek z drogą . 
Stwierdziła, że Wójt nie znajdzie takich argumentów, a wr ęcz dostarcza przeciwnych. Przej ęte 
zostały drogi w Krosinie i w Smardzku, przejmuje się  drogę  w Swidwinie od miasta, gdzie w 
uzasadnieniu jest zapis iż  działka dla miasta stanie się  zbędna. Stwierdziła, że dla miasta jest 
zbędna, a gmina ją  bierze, natomiast argumentu żeby zostawić  drogę  przy budynkach 
mieszkalnych, które maj ą  powstać  w Kluczkowie nie ma. 
Dodała, że nie widzi spójności i logiki działania, natomiast ma wra żenie, że jest to działanie na 
złość  Przewodniczącej Rady. 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Pan Adam Kępa, Sołtys Sołectwa Kluczkowo poinformował, że po rozmowie z radą  sołecką  
na temat drogi w Kluczkowie na osiedlu, są  za tym by droga zosta ła w gminie, a oni oferuj ą, że 
przeznaczą  w przyszłości środki z funduszu sołeckiego na remont tej drogi. 

Pani Irena Blażejczyk, So łtys Sołectwa Oparzno poinformowała, że w Oparznie powstał  
chodnik, na który PZD przekaza ł  poibruk, Wójt dał  pracowników, a materiały, koparki i piasek 
były zapłacone z funduszu sołeckiego i za środki pozyskane od sponsorów. Pani Sołtys 
podziękowała wszystkim, za to że jest ten chodnik, chocia ż  me wszystko jeszcze zosta ło 
zrobione. 
Następnie podziękowała panu Rafałowi Terleckiemu Prezesowi GZGK za wspó łpracę  i pomoc 
podczas przewożenia drzew zalegaj ących na drodze, za użyczenie sprzętu do zwiezienia drzew. 
Nawiązując do sprawy śmietników powiedziała, że zostały one usunięte z poboczy. 
Pani Sołtys poinformowała, że zostały adoptowane dwa psy, które b łąkały się  po Oparznie. 

Pani Barbara Felska Kierownik GOPS poprosiła, by nie rozmawiać  imiennie o mieszkańcach 
gminy, uszanować  ich dobro, bo nie ma zgody na to, by poruszać  ich sytuacje życiowe. Dodała, 
że zarówno ona jak i pracownicy GOPS s ą  do dyspozycji i z wielkim szacunkiem do wszystkich 
będą  świadczyć  pomoc i udzielać  wsparcia jakiego mieszkańcy oczekuj ą . 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady zamknęła XX11112016 
sesję  Rady Gminy świdwin. 

Na tym protokół  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

mgra Olejniczak 

PrQtokołowała 
19Q 

Izabela Załwojska 
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